

Manager of Mechanical Engineering Department

Michael Schütz



Michael is a senior chemical engineer with special emphasis on to thermal and mechanical engineering and has more than 25 years of experience in the power generation business and especially in the new build and rehabilitation of plants.

During his career Michael has gained profound experience with different types (lignite, hard coal) and sizes of large scale supercritical power plants.

He is well familiar with the planning, procurement, implementation, contracting and claim management through commissioning of the power plants and has managed interdisciplinary project teams on national and international projects.

What gives you the most satisfaction in your work?

The greatest satisfaction after years of planning, erection and taking into operation is, to see the fire burning, feel the vibration of the turbine and hear the noise of the transformer.

Why did you choose RWE TI?

I want to share my experience – worldwide.

“Your challenge is our passion!”

What it means to me:

To make your challenge to my challenge. Working in interdisciplinary project teams on international projects anywhere is my passion – working with people!

Manager of Mechanical Engineering Department

Michael Schütz



Michael Schütz ist leitender Chemieingenieur mit den Schwerpunkten Wärmetechnik und Maschinenbau und verfügt über mehr als 25 Jahre Erfahrung im Erzeugungsgeschäft, insbesondere im Bau neuer und der Modernisierung bestehender Kraftwerke.

Im Zuge seiner Berufstätigkeit hat er Erfahrung mit unterschiedlichen Typen (Braunkohle, Steinkohle) und Größen überkritischer Großkraftwerke gesammelt.

Er ist mit der Planung, Beschaffung, Umsetzung, Beauftragung sowie dem Claim-Management bis hin zur Inbetriebnahme von Kraftwerken vertraut und hat fachübergreifende Projektteams in nationalen und internationalen Projekten geleitet.

Was gefällt Ihnen an Ihrer Arbeit besonders gut?

Die größte Zufriedenheit erfüllt mich, wenn ich nach jahrelanger Planung, Errichtung und Inbetriebnahme das Feuer brennen sehe, die Vibrationen der Turbine fühle und den Lärm des Transformators höre.

Warum haben Sie sich für RWE TI entschieden?

Ich möchte meine Erfahrungen teilen - weltweit.

„Ihre Herausforderung ist unsere Leidenschaft!“

Diese Botschaft bedeutet für mich:

Ihre Herausforderung zu meiner Herausforderung zu machen. In fachübergreifenden Teams für internationale Projekte weltweit zu arbeiten, ist meine Leidenschaft!